

الاستاذ/ ناصر صالح المهدي
مدير إدارة التعدادات والمسوح والتعدادات والأساليب الإحصائية
جهاز التخطيط والإحصاء

من مواليد 1963- الدوحة، حاصل على درجة البكالوريوس و الدبلوم العالي في التخطيط العمراني من جامعة قطر.
تدرج في السلم الوظيفي حتى وصل في العام 2005 وحتى الآن لمدير إدارة التعدادات والمسوح والأساليب الإحصائية بجهاز
التخطيط والإحصاء بدولة قطر (وزارة التخطيط التنموي والإحصاء / جهاز الإحصاء، سابقاً)، أما على المستوى المهني فقد وصل
إلى درجة خبير في الإحصاء وتنفيذ المسوحات الأسرية والتعدادات.
على امتداد مسيرته العملية بجهاز التخطيط والإحصاء نفذ وأدار عدد من المشاريع الإحصائية والمسحبة من أبرزها التعدادات
العامة والمسوح المتخصصة في مجال القوى العاملة والصحة وسوق العمل والرياضة وغيرها، كما ساهم في إعداد وتنفيذ العديد
من الدراسات والتقارير الإحصائية، بالإضافة إلى مساهماته الفنية مع الجهات والمنظمات واللجان الوطنية والإقليمية والدولية.
وشغل منصب مدير مشروع التعداد العام للسكان والمساكن والمنشآت لثلاثة تعدادات آخرها تعداد 2020.

Mr. Nasser Saleh Al-Mahdi

Director of Department of Censuses, Surveys and Statistical Methods

Planning and Statistics Authority

Mr. Nasser is born in 1963, Doha. He holds a Bachelor's degree and a Higher Diploma in Urban Planning from Qatar University.

He moved up the career ladder until 2005 when he became the Director of the Department of Censuses, Surveys and Statistical Methods at the Planning and Statistics Authority in the State of Qatar (previously the Ministry of Development Planning and Statistics / Statistics Authority). At the professional level, he reached the degree of expert in statistics and the implementation of household surveys and censuses.

Throughout his career at the Planning and Statistics Authority, he implemented and managed several statistical and survey projects, most notably general censuses and surveys specialized in the field of labour force, health, labor market, sports and others. Besides, he contributed to the preparation and implementation of many statistical studies and reports, in addition to his technical contributions with national, regional and international bodies, organizations and committees.

He served as the project manager of the General Census of Population, Housing and Establishments for three censuses, the latest of which was the 2020 Census.